	وكالة خاصة بسيارة معينة
الموكل:
 ------------- الجنسية: ----- ويحمل بطاقة هوية رقم: --------- . 		 
الوكيل:
[bookmark: _GoBack] ------------- الجنسية: ----- ويحمل بطاقة هوية رقم: ---------.
أقر على نفسي وأنا بالحالة المعتبرة شرعا وقانونا والتي تسمح لي بالإقرار ونفاذ التصرفات وبصفتي مالك السيارة ذات المواصفات التالية:
	Special Power of Attorney in respect of a Certain car 
I the undersigned: ……………………. ….…………………… of ……………… nationality, holder of Emirates ID No……….……..…
Declare in my capacity, legally and lawfully accepted, which allows me to make declarations and enforce actions, and 
Whereas I am the owner of the car described below:

	رقم السيارة
	
	Plate No.

	نوع السيارة
	
	Type of Car:

	سنة ومكان الصنع
	
	Model & Origin:

	رقم المحرك
	
	Engine No.:

	رقم القاعدة
	
	Chassis No.:

	بأنني قد وكلت المذكورة بياناته أعلاه.
 لينوب عني ويقوم مقامي ويمثلني فيما يلي: 
1. البيع: بيع السيارة للغير، وله الحق في التوقيع على عقود البيع وإنهاء كافة الإجراءات المتعلقة بالبيع أمام جميع الجهات الحكومية وغير الحكومية ذات الاختصاص. 
2. التنازل: التنازل عن السيارة للغير بدون مقابل، والتوقيع على عقود التنازل وإنهاء كافة الإجراءات المتعلقة بالتنازل أمام جميع الجهات الحكومية وغير الحكومية ذات الاختصاص.  
3. الرهن: رهن السيارة لصالح أي جهة، وله الحق في التوقيع على عقود الرهن وإنهاء كافة الإجراءات المتعلقة به أمام جميع الجهات الحكومية وغير الحكومية ذات الاختصاص واستلام النسخ الخاصة بي من تلك العقود.
4. فك الرهن: فك الرهن عن السيارة لدى أي جهة كانت، والتوقيع على العقود والمعاملات والمستندات المتعلقة بفك الرهن ودفع قيمة الرهن واستلام المخالصات والإيصالات الخاصة بفك الرهن. 
5. القيادة: قيادة السيارة داخل وخارج دولة الإمارات العربية المتحدة.
6. التسفير: تسفير السيارة خارج دولة الإمارات العربية المتحدة وإنهاء كافة الإجراءات المتعلقة بالتسفير واستخراج شهادات التسفير من الجهات المختصة، والعودة بها إلى دولة الإمارات العربية المتحدة.
7. الشطب: شطب السيارة والقيام بكافة الإجراءات المتعلقة بالشطب، والتوقيع على جميع المعاملات والأوراق لدى جميع الجهات الحكومية وغير الحكومية ذات الاختصاص.  
8. الرسوم: دفع الرسوم المترتبة على السيارة لدى كافة الجهات الحكومية وغير الحكومية واستلام المخالصات والإيصالات المتعلقة بالرسوم والتوقيع عليها.   
9. المخالفات: دفع جميع المخالفات المترتبة على السيارة لدى كافة الجهات الحكومية وغير الحكومية واستلام براءة الذمة منها بخصوص تلك المخالفات.  
10. التأمين: التأمين على السيارة سواء كان تأمينا شاملا أو ضد الغير، والتوقيع على عقود التأمين واسترداد  قيمة التأمين وإنهاء كافة المعاملات المتعلقة بذلك.  
11. إنهاء المعاملات: توقيع كافة المعاملات المتعلقة بالسيارة، والقيام بكافة الإجراءات المتعلقة بالمعاملات الخاصة بدخول وخروج السيارة من المنافذ البرية والبحرية والجوية ودفع كافة الرسوم والكفالات والتأمينات المتعلقة بذلك سواء كان ذلك أثناء السفر أو الشحن أو العودة بالسيارة.  
12. الحجوزات: فك الحجز عن السيارة سواء كان لدى الجهات الحكومية أو غير الحكومية ودفع كافة المخالفات والغرامات المترتبة على الحجز. 
13. الشحن: شحن السيارة مع من يراه مناسبا من شركات ومؤسسات النقل الخاصة والعامة والأفراد  وإنهاء كافة الإجراءات المتعلقة بالشحن والتوقيع على كافة المعاملات لدى الجهات الحكومية وغير الحكومية ودفع كافة الرسوم والتكاليف المتعلقة بالشحن واستلام السيارة.  
14. استلام المستحقات: استلام أي مستحقات للسيارة سواء نقدا أو بشيكات والتوقيع على إيصالات الاستلام وإنهاء كافة المعاملات المتعلقة بذلك لدى كافة الجهات الحكومية وغير الحكومية وشبه الحكومية والشركات والمؤسسات العامة والخاصة والأفراد. 
15. صرف المستحقات: صرف الشيكات الخاصة بالسيارة من البنوك المسحوب عليها واستلام الأمانات والضمانات والكفالات وصرفها والتوقيع على إيصالات الاستلام.   
16. التأجير: تأجير السيارة لأي من الجهات الحكومية وغير الحكومية والشركات والمؤسسات الخاصة والعامة والأفراد بالقيمة والمدة التي يراها مناسبة والتوقيع على عقود الإيجار وفسخها. 
17. التجديد: تجديد ملكية السيارة وإنهاء كافة الإجراءات المتعلقة بالتجديد لدى كافة الجهات الحكومية وغير الحكومية ذات الاختصاص.  
18. المحاكم: مراجعة كافة المحاكم بخصوص القضايا التي ترفع مني أو ضدي والمتعلقة بالسيارة وله الحق في فتح البلاغات والقضايا والتنازل عنها، كما له حق الصلح والإقرار والتسوية والإبراء والإنكار. 
19. الأرقام: البيع أو التنازل عن رقم السيارة، كما له الحق في حجز الرقم وتجديده ودفع الرسوم.  
20. توكيل الغير: للوكيل الحق في توكيل الغير في كل أو بعض الصلاحيات المذكورة أعلاه. 
21. النطاق المكاني: هذه الوكالة صالحة داخل وخارج الدولة. 
22. مدة الوكالة: هذه الوكالة صالحة لمدة (------) من تاريخ التصديق عليها ما لم يتم إلغاءها من قبلي قبل هذا التاريخ.


توقيع الموكل 
	I hereby appoint and authorize: ……………………….………… of ……………… nationality, 
To act on my behalf and to substitute and represent me in relation to the following:
1. Sale: sell my car to others, sign sale contracts, and finalize all processes related to the sale before all relevant government and non-government entities.
2. Assignment: assign the ownership of my car to others without compensation, sign the assignment contracts, and finalize all processes related to the assignment before all relevant government and non-government entities.
3. Pledge: have my car incumbent to other; sign pledge contracts and finalize all pledge processes before all relevant government and non-government entities; and receive my copies of those contracts.
4. Discharge of obligations: discharge my car from any pledge imposed by others; sign all contracts, transactions, and documents related to the discharge; pay the value of the pledge and receive relevant clearances and receipts.
5. Driving: drive my car inside and outside the UAE.
6. Free movement: have the requisite consent to move my car outside the UAE; finalize all necessary transfer processes and have the relevant certificates issued from any relevant entities; and return the car back to the UAE.
7. Writing-off: write my car off and take all actions related to its writing off; sign all transactions and documents before all relevant  government and non-government entities.
8. Fees: pay all fees imposed on my car to all government and non-government entities; obtain payment  receipts; and sign clearances.
9. Fines: pay all fines imposed on my car to all government and non-government entities, and obtain relevant payment  receipts and clearances.
10. Insurance: procure insurance for my car, whether comprehensive or third party from any insurer; sign insurance contracts; redeem insurance amounts; and finalize all related transactions.
11. Finalizing transactions: sign all transactions related to my car; finalize all processes in relation to the exit and entry of my car through land, sea and air ports; pay all relevant fees, deposits and insurances whether during transport, shipping, or return of the car.
12. Attachments: remove any attachment imposed on my car by any government or non-government entity, and pay all fees and fines resulted from this attachment.
13. Shipping: ship my car through any private or public transport company or establishment or through any individuals deemed suitable; finalize all processes related to its shipping and receiving; sign all relevant transactions before government and non-government entities; and pay all fees and costs resulted from shipping and receiving of the car.
14. Receipt of dues: receive any dues payable in relation to my car whether in cash or by check; sign receipts; finalize all transactions related to the receipt of dues before all government, non-government, and semi government entities, public and private companies and establishments and individuals.
15. Disbursement of dues: disburse any checks related to my car at any drawee bank; receive and disburse any deposits, guarantees or securities; and sign receipts.
16. Rental: rent my car to any government, non-government, and semi government entities, to public and private companies and establishments, or to individuals at the value he deems suitable; and sign and revoke any rent contracts.
17. Renewal: renew the license  of the car; and finalize all renewal processes before any relevant government or non-government entities.
18. Courts: approach all courts in relation to any cases and proceedings initiated by or against me in relation to the car; file and waive complaints and cases; and make reconciliations, admissions, settlements, acquittal and denial.
19. Plate numbers: Sell or assign the car plate number; book and renew any plate number and pay fees.
20. Delegation of powers: the attorney may delegate some or all of  the powers mentioned above to others.
21. Territorial scope: This power of attorney is valid inside and outside the UAE.
22. Duration: This power of attorney is valid for a period of (----------) after the date of  notarization, unless otherwise revoked by me prior to this date.




Principal’s signature
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